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ZAPISNIK 
sa 57. sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet Skupštine Crne Gore, 

održane 19. novembra 2017. godine 
 

Sjednica je počela u 12:05 časova. 
 Predsjedavao je Predrag Sekulić, predsjednik Odbora.  
 Sjednici su prisustvovali poslanici: Filip Vuković, Branko Čavor, Nikola Rakočević, Ana Nikolić, 
Boris Mugoša i Raško Konjević. 
 Poslanika Gencija Nimanbegua, u skladu sa članom 65 Poslovnika Skupštine, zamijenio je 
poslanik Nedžad Drešević. 
 Sjednici je u skladu sa članom 55 Poslovnika Skupštine, prisustvovala poslanica Jovanka Laličić. 

Sjednici Odbora, u skladu sa članom 67 Poslovnika Skupštine Crne Gore u svojstvu predstavnika 
predlagača, prisustvovao je poslanik Branko Radulović. 

Rad sjednice pratili su predstavnici medija. 
Predsjednik Odbora konstatovao je da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje. 
Za sjednicu je utvrđen sljedeći 

 
DNEVNI RED: 

 
1. Predlog rezolucije o reindustrijalizaciji Crne Gore, koji je podnijela grupa šest poslanika 

Demokratskog fronta; 
 

2. Predlog rezolucije o načinu valorizacije elektroenergetskog potencijala Crne Gore, koji je 
podnijela grupa šest poslanika Demokratskog fronta i 

 
3. Tekuća pitanja. 

*     *     * 
 

Prva tačka - PREDLOG REZOLUCIJE O REINDUSTRIJALIZACIJI CRNE GORE, koji je podnijela grupa 
šest poslanika Demokratskog fronta 
 

Uvodne napomene o Predlogu rezolucije o reindustrijalizaciji Crne Gore, dao je poslanik Branko 
Radulović. 

U raspravi su učestvovali poslanici: Predrag Sekulić, Branko Čavor i Filip Vuković. 
Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 

 
I  Z  V  J  E  Š  T A J 

Odbor se, kroz uvodno obrazloženje predstavnika predlagača, upoznao sa razlozima za 
predlaganje Rezolucije o reindustrijalizaciji Crne Gore. Navedeno je da su razlozi za donošenje 
rezolucije brojni, te da je osnovna intencija da se popravi i unaprijedi stanje u industrijskom sektoru, 
odnosno da se stvore pretpostavke za pokretanje inovativne industrijske politike, kako bi se 
reindustrijalizacija sprovela na efikasan način, čime bi se postigli maksimalni efekti u rastu bruto 
društvenog proizvoda, broju zaposlenih, smanjenju deficita i unapređenju ukupnog ekonomskog, 
socijalnog i ekološkog stanja. S tim u vezi ukazano je da ciljani industrijski razvoj treba ostvariti, prije 
svega, u sektorima prerađivačke industrije aluminijuma, čelika, drveta, hrane, građevinarstva, 
energetike, elektronike i farmacije. 

Na Odboru je konstatovano da se navedenim predlogom rezolucije, izmedu ostalog, poziva 
Vlada Crne Gore da osnuje: Institut za razvoj Crne Gore; Crnogorsku razvojnu banku i Industriju Crne 
Gore AD, kao jednočlano akcionarsko društvo u državnom vlasništvu, zatim da sačini strateška 
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dokumenta sveobuhvatnog, dinamičnog i održivog razvoja industrije, kao i da raskine protivzakonite 
koncesione ugovore i zabrani izvoz boksita, rude i prirodnih dobara itd. 

Tokom rasprave članovi Odbora su ocijenili pozitivnim inicijativu poslanika i ukazali da se 
pitanja obuhvaćena predloženim aktom ne mogu riješiti samo donošenjem rezolucije, kao i da se radi o 
problematici koja je prepoznata od strane Vlade Crne Gore i nadležnih institucija, te da već postoje 
strateška dokumenta koja regulišu ovu oblast i da u tom smislu predloženi dokument može biti koristan 
prilikom revidiranja, odnosno izrade novih strateških dokumenata. 

Na Odboru je konstatovano da povodom navedene rezolucije, do trenutka održavanja sjednice, 
nije dostavljeno mišljenje Vlade. Takođe, ukazano je da je na Predlog rezolucije o reindustrijalizaciji 
Crne Gore, koji je u nešto izmijenjenoj formulaciji, razmatran na Odboru u martu 2018. godine Vlada 
dostavila negativno mišljenje, kao i da je navedeni akt tada povučen iz skupštinske procedure. 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, sa šest glasova „protiv“ i dva ,,uzdržana“ glasa odlučio da 
predloži Skupštini da odbije Predlog rezolucije o reindustrijalizaciji Crne Gore. 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Branko Čavor. 
 

Druga tačka – PREDLOG REZOLUCIJE O NAČINU VALORIZACIJE ELEKTROENERGETSKOG 
POTENCIJALA CRNE GORE, koji je podnijela grupa šest poslanika Demokratskog fronta 

 
Uvodne napomene o Predlogu rezolucije o načinu valorizacije elektroenergetskog potencijala 

Crne Gore, dao je poslanik Branko Radulović. 
U raspravi su učestvovali poslanici: Predrag Sekulić, Branko Čavor i Filip Vuković. 
Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 

 

I Z V J E Š T A J 
Odbor se upoznao sa razlozima za predlaganje rezolucije o načinu valorizacije 

elektroenergetskog potencijala Crne Gore, saopštenim u uvodnom obrazloženju predstavnika 
predlagača, a koja je predložena u cilju podsticanja razvoja elektroenergetskog potencijala na 
dugoročno održiv način, kao i realizacije aktivnosti u vezi sa izgradnjom novih velikih izvora električne 
energije uvažavajući ekonomske indikatore, tehničke i geološke standarde i analize, ekološku zaštitu i 
očuvanje kulturološkog nasleđa. Saopšteno je da će se iznos sredstva za sprovođenje predložene 
rezolucije, odnosno za izgradnju novih izvora električne energije i revitalizaciju i izgradnju novih 
objekata, utvrditi kroz izradu relevantnih studija, dok će se isti obezbijediti kroz osnivanje Razvojne 
banke Crne Gore, zatim, iz profita Elektroprivrede Crne Gore (EPCG), fondova Evropske unije, 
sredstava međunarodnih finansijskih institucija i dr. 

Na Odboru je konstatovano da je prvi predlog rezolucije u ovoj oblasti, bio podnijet u 
skupštinsku proceduru u februaru 2018. godine, kada nije dobio potrebnu većinu na Odboru, naknon 
čega je isti povučen iz procedure.  

Takođe, konstatovano je da je ovaj novi predlog rezolucije ponovo podnijet u skupštinsku 
proceduru sa tekstom u neznatno izmjenjenom obliku na način da se dodatno poziva Vlada da: ukine 
podsticaje povlašćenim proizvođačima električne energije iz obnovljivih izvora koje plaćaju građani, 
zaustavi aktivnosti na izgradnji velikih hidroelektrana na vodotoku Morače, valorizuje potencijale 
vjetra, sunca, bioenergije i malih vodotoka, i dr. 

Tokom rasprave Odbor je pozitivnim ocijenio namjeru predložene rezolucije i u vezi sa tim 
iskazano je mišljenje da istu treba posmatrati više kao inicijativu za revidiranje ili izmjenu postojećih 
strateških dokumenata Vlade, a koji idu u pravcu efikasnije valorizacije resursa, nego kao rezoluciju. 
Ocijenjeno je da nijedna država ne može biti dugoročno održiva bez jačanja energetskog sektora, jer u 
tom slučaju nema napretka a ni rasta bruto domaćeg proizvoda (BDP). 

Imajući u vidu navedeno, iznijeto je mišljenje da predložena rješenja predstavljaju dobru osnovu 
za dalju raspravu na ovu temu, ali i da, s druge strane, zahtjevaju korekcije u mnogim djelovima zbog 
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čega se javlja potreba za dodatnim konsultacijama i sugestijama od strane onih koji se sistemski i 
strateški bave ovom temom. 

Na Odboru je, radi podsjećanja, saopšteno da je Vlada Crne Gore prilikom razmatranja 
prvobitnog predloga, koji se suštinski ne razlikuje od ovog predloga rezolucije, predložila Skupštini da 
isti ne prihvati, ukazujući da su predlozi iz rezolucije već sadržani u Energetskoj politici Crne Gore do 
2030. godine, Strategiji razvoja energetike Crne Gore do 2030. godine i Akcionom planu 2016-2020 za 
implementaciju Strategije. 

Odbor je, nakon rasprave, sa šest glasova „protiv“ i dva „uzdržana“ glasa odlučio da predloži 
Skupštini da odbije Predlog rezolucije o načinu valorizacije elektroenergetskog potencijala Crne Gore. 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Filip Vuković. 
 

Treća tačka - TEKUĆA PITANJA 

 

1) Predsjednik Odbora, obavijestio je prisutne da je putem pisarnice, članovima Odbora, 
proslijeđena dokumentacija u vezi sa Javnim konkursom za imenovanje predjsednika i dva člana 
Savjeta Agencije za elektronske komunikacije i poštansku djelatnost, sa dvije tabele, koje je 
pripremila služba Sekretarijata Odbora, koje se odnose na biografije i uslove koje kandidati 
ispunjavaju. Dogovoreno je da se o predlaganju kandidata za navedene funkcije Odbor odredi 
na jednoj od narednih sjednica. 
 

2) Član Odbora, Raško Konjević, predložio je da Odbor za ekonomiju, finansije i budžet, u svojstvu 
zainteresovanog Odbora, razmotri Predlog zakona o državnoj upravi, i u skladu sa članom 137 
Poslovnika Skupštine, dostavi mišljenje matičnom odboru. U odnosu na navedeni predlog, na 
Odboru je ocijenjeno da, svi poslanici koji su zainteresovani, mogu prisustvovati sjednici Odbora 
za politički sistem, pravosuđe i upravu, i na taj način dati svoj doprinos u razmatranju gore 
navedenog akta, te da nije neophodno predlog navedenog zakona razmatrati i na Odboru za 
ekonomiju, finansije i budžet. 
 

 

*     *     * 
Sjednica je završena u 12.55 časova. 

*     *     * 
 
Broj: 00-63-7/18- 
 
 
 
SEKRETAR SEKRETARIJATA ODBORA                                 PREDSJEDNIK ODBORA  
Demir Mujević, s.r.                                                                                    Predrag Sekulić, s.r. 
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57. sjednica Odbora za ekonomiju, finansije i budžet održana 19. novembra 2018. godine 
 

REZULTATI GLASANJA 

O PREDLOZIMA AKATA 

NAZIVI AKATA „ZA“ „PROTIV“ „UZDRŽAN“ 

Predlog rezolucije o 
reindustrijalizaciji Crne 
Gore 

 
 

Predrag Sekulić 
Branko Čavor 
Nikola Rakočević 
Ana Nikolić 
Nedžad Drešević* 
Boris Mugoša 
 

Raško Konjević 
Filip Vuković 
 

Predlog rezolucije o 
načinu valorizacije 
elektroenergetskog 
potencijala Crne Gore 

 Predrag Sekulić 
Branko Čavor 
Nikola Rakočević 
Ana Nikolić 
Nedžad Drešević* 
Boris Mugoša 

Raško Konjević 
Filip Vuković 

 
 


